
Jørgen Folkvang og AnneMarie Gertsen deltog 28. maj sammen med 600 andre i 
Alternativets årsmøde i Odense. Det meste af dagen gik med at få debatteret og vedtaget 
nye vedtægter for Alternativet samt minimumsvedtægter for storkredse og lokalforeninger. 
Tørt stof, men det skulle jo gøres :). Debatten affødte gode  principielle debatter bl.a. om, 
hvordan vi sikrer medlemsdemokratiet og undgår, at Alternativet på sigt udvikler sig til et 
traditionelt topstyret parti Resultatet blev godt, synes vi, og på næste årsmøde kan vi nøjes 
med småjusteringer, hvis der bliver behov for det. 
 
En vigtig del af årsmødet var selvfølgelig også valg af forperson og hovedbestyrelse. Her 
blev Maj Baltzarsen, der har fungeret som forperson siden efteråret, valgt med stort flertal. Vi 
fik sammensat en hovedbestyrelse på 8 personer, 4 kvinder og 4 mænd, med en 
aldersfordeling fra 19  til 72 år. 
 
Heldigvis var der også plads til et inspirerende indlæg fra Uffe Elbæk, besøg af en (fiktiv) 
overlærerinde, der havde mange gode råd til Alternativet, samt fællesdans. Sidstnævnte 
deltog kun nogle af os i, men vi havde det rigtig sjovt under ledelse af en herlig lærer, der 
havde masser af hip til Alternativet med i instruktionerne. 
 
Da programmet var så tætpakket, var der desværre dårligt tid til at snakke med 
alternativister fra andre dele af landet, men det bliver der uden tvivl næste år. Der var tale 
om, at årsmødet skal foregå over 2 dage, så der er tid til at tale sammen og inspirere 
hinanden på tværs af landet. I mellemtiden kan vi jo glæde os til Halvårsmødet, som finder 
sted 26.27. november, og som vil fokusere på politikudvikling til brug for kommunal og 
regionsrådsvalget i 2017. 
 


